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MINISTERRAAD ZEER GEHEIM 
Nr. 2766 :Ex.nr. k 

/.: ~~ tt/L t1. . Notulen van de vergadering gehoJ'aen 
!/ .~ op vrijdag 12 mei 1961 in de Trêveszaal, aangevangen 
I't~· {~ 's morgens om tien uur en 's middags en 's avonds 

en de volgende morgen zaterdag 13 mei 1961 voortgezet 

-------------

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman 9 Cals, Klompé, Korthals, 
Luns (punten 1 tot en met 5)9 Marijnen, 
De Pous? Van Rooy, Toxopeus, Visser en 
Zijlstra 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge (punt 11), Bot (punt 6), Van 
Houten (punten 1 tot en met 8), De Jong 
(punten 3c en 8) en RooIvink (punt 2) 

Secretaris: J. rnddelburg 

g. De arbeidstijdverkorting (Zie notule~ m.r. 5 mei 1961, 
punt i8b) 

a. Bouwnijverheid 
IJ ", . ../ ~11 -
I~ /(,(,(,,1., 6'1--. ' . i 
0;' -// t-vli/Î(/Î' Staatssecretaris RooIvink doet mededeling van een 
tlt1 tll bespreking, die hij met de Stichting van de Arbeid en ver-

tegenwoordigers van het bouwbedrijf heeft gehad. Eerder was 
in de bespreking met de Stichting van de Arbeid, onder 
leiding van de minister-president, afgesproken, dat op 10 
mei dit nieuwe gesprek zou plaatsvinden aan de hand van een 
nota van de regering. Deze nota (die spreker in de vorige ver 
gadering van de ministerraad had uitgedeeld) is door de 
Stichting van de Arbeid aangevochten en van regeringszijde 
verdedigd. Daarna is door werkgevers en werknemers in het 
bouwbedrijf verklaard, dat zij geen behoefte aan een verdere 
discussie erover hadden, maar bereid waren maatregelen te 
nemen om afdoende aan de bezwaren van de regering tegen de 
voorgestelde arbeidstijdverkorting te voldoen. Daartoe wilden 
zij een nieuw artikel 10 in de CAO opnemen, waarin een en 
ander zou zijn neergelegd. Dit komt erop neer, dat het bouw
bedrijf zijn voorstel handhaaft om de arbeidstijd op 1 juni 
tot 45 uur te verkorten, maar waarbij thans concreet wordt 
aangegeven hoe men het ~roduktieverlies denkt op te vangen. 
Spreker heeft gezegd, dat hij de nieuwe voorstellen zal af
wachten en dat de regering na ontvangst van het advies van 
het college van rijksbemiddelaars intrekking van de laatste 
algemene aanwijzing in overweging zal nemen. De maatregelen, 
di6 nader zijn voorgesteld bestaan uit het uitschakelen van 
aan- en afloopverliezen, het doorwerken bij duisternis 
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vorige vergadering werd nog als datum voor het overheidsperso
neel 1 januari 1962 genoemd met als middendatum 1 september 
1961. De regeringsdelegatie heeft echter overwogen 9 dat twee
derden deel van het overheidspersoneel niet 46 9 5 uur werkt, 
zodat voor di t deel de vijfdaagse werkweek alleen een verschui-
ving betekent. Ten aanzien van de lagere organen heeft de re
gering de hoop gekoesterd, dat schorsing van enkele verorde
ningen van grote gemeenten zou betekenen, dat de overige ge
meenten wat de arbeidstijdverkorting betreft de regering wel 
zouden volgen, zoals dat ten aanzien van de schorsing van de 
gratificatieverordening van Rotterdam het geval is geweest. 
Deze verwachting is niet uitgekomen. Het is echter niet goed 
mogelijk voor vele gemeenten op dit punt afwijkende verorde
ningen te schorsen. In Amsterdam heeft 80% van de werknemers 
op zaterdag vrij; schorsing van de desbetreffende verorde
ningen is daarom niet langer dan tot 1 juli a.s. te houden. 

De minister-president meent, dat het advies van de 
regeringsdelegatie duidelijk in strijd is met wat in de 
ministerraad over deze zaak is besloten. Minister Zijlstra 
acht het onbegrijpelijk, dat deze delegatie heeft meegew3:ckt 
aan publikatie van het advies. Minister Toxopeus wijst in dit 
verband op de grote spanningen? die er met betrekking tot deze 
kwestie bestaan. 

De minister-president komt na een verdere besp~eking 
tot de aanvankelijke conclusie? dat de raad vrijwel unaniem 
aan de datum van 1 mei 1962 wil vasthouden? waaromtrent in het 
georganiseerd overleg volledige overeenstemming heeft bestaan. 

Minister Van Rooy stelt met betrekking tot de schor
singen de vraag of de regering de grote gemeenten 1 waar de 
vrije zaterdag vrij algemeen is ,niet hun gang kan laten gaan. 
Staatssecretaris Roolvink heeft aan 1 Januari 1962 als de in
gangsdatum gedacht ,indien die van 1 mei 1962 wat teruggebracht 
zou moeten worden. 

kinben, 
1 juli 
week de 

Minister Toxopeus antwoordt op verschillende opmer
dat de regeringsdelegati e ervan overtuigd was, dat .:. 
1961 als begindatum voor de volledige v~_jfdaagse werk
enig gezonde oplossing was. 

De mini~ter-~~siden~ meent 9 dat de regeringsdele
gatie door medewerking aan het gepubliceerde a::'vies de rege
ring in een onplezie~ige situatie heeft gebracht. 

De raad besluit - na een verdere bAspreking - de be
slissing tot het-begin van de volgende week aan te houden. 

~ Buitenlands beleid 

a. - _P_o_l~i~t~i~e~k=-~o~v~e~r~l~e~g van de Zes - ~~ .--=~..;;;....;;;...;;;:-

Mînister Luns deelt over de bijeenkomst van de 
ministers van Buitenlandse Zaken van de Zes in Bonn mede, dat 
daar de Fransen inderdaad bleken te zijn teruggekomen op hun 

tegemoetkomende houdi»g .•• 
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tegemoetkomende houding wat betreft de Nederlandse bezwaren 
tegen de voorstellen van generaal De Gaulle. In die situatie 
was uitstel van de topconferentie van 19 mei a.s. de beste 
oplossing. In een gesprek? dat hij tevoren met de Duitse 
minister Von Brentano heeft gevoerd, heeft hij op drie moge
lijkheden gewezen? n.l. instemming met de plannen van De 
Gaulle (wat tot een kabinetscrisis zou leiden), afwijzing van 
die plannen (waardoor eenzelfde situatie als in Parijs zou 
ontstaan) en uitstel. Von Brentano was het ermede eens, dat 
de laatste weg in de gegeven omstandigheden de beste was. In 
de conferentie heeft de Franse minister Couve de Murville zich 
niet tegen uitstel van de conferentie verzet. Afgesproken is, 
de conferentie uit te stellen tot de tweede helft van juli. 

3 b. Beschuldiging tegen de heer Spierenburg 

Minister De Pous deelt mede, dat het Nederlandse lid 
van de Hoge Autoriteit Spierenburg zich gewend heeft tot de 
minister-president, minister Zijlstra en spreker in verband 
met de beschuldiging van het financieel betrokken zijn bij de 
schrootfraude, die het lid van het Europese Parlement Van der 
Goes van Naters in de wandelgangen van Straatsburg heeft geuit. 
De eerste reactie van de Nederlandse ministemwas? dat 
Spierenburg het beste een aanklacht wegens smaad zou kunnen 
indienen. Nlinister Beerman bevestigt, dat dit niet mogelijk 
is, aangezien de beschuldiging niet in het openbaar is uitge
sproken. Minister De Pous deelt vervolgens mede, dat Spieren
burg zich eveneens in verbinding heeft gesteld met de minister 
van Staat Drees. De gedachte was een commissie van drie deze 
kwestie te laten onderzoeken. Daartoe zou Spierenburg eerst 
zwart op wit moeten hebben wat Van der Goes van Naters heeft 
gezegd (laatstgenoemde erkent, dat hij de u~tlatingen heeft 
gedaan) . 

Minister Marijnen stelt de vraag welke taak de 
Nederlandse regering heeft met betrekking tot de instelling 
van een ereraad voor de heer Spierenburg. Minister Klompé 
wijst erop, dat een -lid van het Europese Parlement zekere on
schendbaarheid geniet. Te overwegen Vlare daarom of Spierenburg 
zich niet beter tot de president van het Duropese Parlement kan 
wenden. Minister Korthals vraagt zich eveneens af of het niet 
juister zou zijn de zaak op Europees niveau te brengen. 

Minister De Pous wijst erop, dat de Nederlandse re
gering wel een taak heeft als iemand? die zij voor een Europese 
executieve heeft voorgedragen? door een Nederlands parlements
lid van frauduleuze handelingen wordt beschuldigd. Minister 
Zijlstra heeft in kleine kring reeds gewezen op de formele 
kant van deze zaak. Spreker doet de suggestie aan de oud-presi
dent van de Hoge Raad mr. Donner te vragen of de regering door 
een medewerking aan de instelling van een ereraad onberispe
lijk handelt. Als hij meent? dat dit niet het geval is, zou de 
kwestie beter via het Europese Parlement behandeld kunnen 

worden. De ..• 


